
Από την ημερομηνία εκλογής μου 15/10/2021, έχουν γίνει πάρα πολλά. Θα 

μπορούσα για τις πρώτες 77 μέρες να επισημάνω τα εξής: 

 

1. Εκλογή αντιπρόεδρου γραμματέα και ταμία.  

2. Διορισμός εκπροσώπου τύπου και επικοινωνίας.  

3. Πέραν των 85 ανακοινωθέντων.  

4. Συμφωνία μετά από συνάντηση με Ανώτατο Δικαστήριο να συνεχίσει η 

λειτουργία Δικαστηρίων. Πετύχαμε να αναγνωριστούν σαν ουσιώδης υπηρεσία.  

5. Ετοιμασία εγγράφου για λειτουργία των δικαστηρίων στη πανδημία και 

αποστολή του στο Ανώτατο.  

6. Σύσταση και λειτουργία Επιτροπής για τα θέματα πανδημίας.  

7. Συμμετοχή στην Επιτροπή μεταρρύθμισης Ανωτάτου Δικαστηρίου και 

κατάθεση προτάσεων  

8. Διάλογος με Ανώτατο Δικαστήριο για διάφορα θέματα λειτουργίας των 

Δικαστηρίων.  

9. Συστάσεις για διορισμό δικαστών.  

10. Επεξεργασία κανονισμών για I justice σε συνεργασία με Ανώτατο Δικαστήριο.  

11. Ανάληψη μετά από παραστάσεις μας της οικονομικής διαχείρισης του I 

justice  

12. Τροποποιήσεις στο I justice για τη καλύτερη λειτουργία του.  

13. Διορισμός δικηγόρων εκπαιδευτών για το I justice  

14. Κανάλι επικοινωνίας και συνεργασία με Υφυπουργό Κυριάκο Κόκκινο για το 

I justice.  

15. Κανάλι επικοινωνίας με προσωπικό Υπουργείου  

16. Προετοιμασία για εισαγωγή της ηλεκτρονικής δικαιοσύνης.  

17. Επιτόπια επίσκεψη και φωτογράφιση ΕΔ Λευκωσίας.   

18. Ετοιμασία και Αποστολή έκθεσης στην ΥΔΔΤ και Ανώτατο Δικαστήριο  

19. Προώθηση Επιτροπής για αναβάθμιση κτιριακών και εγκαταστάσεων ΕΔΛ.  

20. Πρόσκληση σε συναδέλφους για να δώσουν στον Πρόεδρο τις εμπειρίες τους 

για το πιλοτικό πρόγραμμα ταχείας εκδίκασης Πάφου.  

21. Μελέτη και ετοιμασία έκθεσης και Αποστολή της στο Ανώτατο Δικαστήριο.  

22. Διορισμός 10 νέων μελών Πειθαρχικού Συμβουλίου  

23. Σύσταση σε κλιμάκια με τους τρεις Προέδρους.  



24. Ψηφιοποίηση φακέλων πειθαρχικού  

25. Συμφωνία για ακολουθητέα πρακτική.  

26. Έναρξη εκδίκασης καθυστερημένων υποθέσεων.  

27. Έναρξη αυτεπάγγελτα πειθαρχικής έρευνας για τα θέματα διαβατηρίων.  

28. Ενίσχυση εποπτικής ομάδας με δύο εμπειρογνώμονες.  

29. Περαιτέρω εκπαίδευση μελών AML.  

30. Έναρξη ερευνών σε δικηγορικά γραφεία για τα διαβατήρια.  

31. Εξασφάλιση εκθέσεων Καλογήρου χωρίς περικοπές από Πρόεδρο της 

Δημοκρατίας μετά από συνάντηση και με Υπουργείο Εσωτερικών.  

32. Εξασφάλιση εκθέσεων από ΓΕ για θέματα AML και πειθαρχικά.  

33. Απόφαση για δημοσιοποίηση αποφάσεων πειθαρχικού.  

34. Σύσταση Νομικού Συμβουλίου.  

35. Καθορισμός μηνιαίων τακτικών Συνεδριάσεων ΝΣ  

36. Καταρχήν απόφαση για δύο μόνο εξεταστικές ετησίως.  

37. Καταρχήν απόφαση για αλλαγή μορφής εξετάσεων και αύξησης του βαθμού 

δυσκολίας για επιτυχή εξέταση.  

38. Καταρχήν απόφαση για μέγιστη περίοδο δύο ετών για επιτυχία στις εξετάσεις.  

39. Εξέταση και επαφές με Σχολές και Τμήματα Νομικής για συνεργασία για 

σκοπούς παρακολούθησης μαθημάτων και εξετάσεων.  

40. Διαρκής και συνεχής επικοινωνία με ΓΕ για διάφορα τρέχοντα θέματα.  

41. Εύρυθμη λειτουργία Νομικού Συμβούλια μέσω επιτροπών.  

42. Διορισμός Προέδρων και Επιτροπών..  

43. Τεράστιο ενδιαφέρον από πέραν των 400 δικηγόρων  

44. Σύσταση και άμεση λειτουργία επιτροπών.  

45. Διορισμός Εποπτών μελών του Συμβουλίου για επιτήρηση των Επιτροπών  

46. Καθορισμός στόχων επιτροπών. 

 47. Μηνιαία σύσκεψη Προέδρου με Προέδρους επιτροπών.  

48. Δημιουργία νέων Επιτροπών όπως κατά της Διαφθοράς, για τα προβλήματα 

νέων δικηγόρων για σχέσεις Δικηγόρων Δικαστών για προβλήματα με επαφές με 

Δημόσιο για Ποινικό Δίκαιο Δικονομίας και δίκαιο Απόδειξης για τη 

Μεταρρύθμιση και για εκσυγχρονισμού δικαίου όπως και για αεροπλοΐα κα.  

49. Συνεδριάσεις Συμβουλίου σχεδόν εβδομαδιαία.  



50. Προώθηση έρευνας για χρήση Τηβέννου και λήψη απόφασης εντός του νέου 

έτους.  

51. Συμμετοχή στην Επιτροπή διαβούλευσης για τη μεταρρύθμιση και 

επεξεργασία νομοσχεδίων με νέες εισηγήσεις.  

52. Σύσταση Επιστημονικής Επιτροπής με Πανεπιστημιακούς για τη 

Μεταρρύθμιση.  

53. Διαβούλευση με πρώην Υπουργό Δικαιοσύνης Ιωνά Νικολάου.  

54. Διαβούλευση με Βουλευτές μέλη της Επιτροπής Νομικών  

55. Συνεχής διάλογος με ΥΔΔΤ  

56. Ενημέρωση Διευθυντή Μεταρρύθμισης ΑΔ Γιώργο Ερωτοκρίτου  

57. Συμμετοχή σε τηλεδιασκέψεις με Συμβούλιο Ευρώπης και ΑΔ για τους νέους 

θεσμούς.  

58. Διεκδίκηση δικαιώματος μελέτης διαβούλευσης και τυχόν αλλαγών όπου δει  

59. Διαφύλαξη της διαδικασίας για εφαρμογή τους μετά από εκπαίδευση και 

περαιτέρω διαβούλευση.  

60. Εξέταση σοβαρών προβλημάτων Ταμείου Εξέτασης.  

61. Εξασφάλιση νέων εισηγήσεων  

62. Εξασφάλιση νομικών γνωματεύσεων.  

63. Τροχοδρόμηση νέων διαδικασιών ελέγχου για δικαιούχους.  

64. Τροχοδρόμηση τροποποιήσεων των κανονισμών  

65. Τροχοδρόμηση ανάθεσης εργασιών σε εμπειρογνώμονες και για τις 

επενδύσεις και για την καλύτερη διαχείριση αλλά και για αναδιάρθρωση του 

Ταμείου για να καταστεί βιώσιμο.  

66. Επίλυση προβλήματος φύλαξης δικηγορόσημων.  

67. Εβδομαδιαίες σχεδόν συνεδριάσεις του Συμβούλιο Ταμείου Συντάξεων.  

68. Διαβούλευση με Επίτροπο Νομοθεσίας και ετοιμασία μνημονίου 

συνεργασίας για υπογραφή  

69. Τροχοδρόμηση τροποποίησης του Νόμου περί Πολιτική Δικονομίας για να 

είναι δυνατόν ο Διορισμός παραλήπτη διαχειριστή περιουσίας εξ αποφάσεως 

χρέωσης για σκοπούς εκτέλεσης.  

70. Συνεχής ενημέρωση μελών δικηγορικού Συλλόγου.  

71. Μελέτη δυνατότητας είσπραξης δικαιωμάτων σε ετήσια βάση από όλους τους 

δικηγόρους.  



72. Εισηγήσεις για τροποποίηση θεσμικού πλαισίου είσπραξης δικηγορικών 

εξόδων  

73. Συναντήσεις με αρχηγούς κομμάτων καθ’ ανταλλαγή απόψεων για τρόπους 

συνεργασίας.  

74. Πολυάριθμες εμφανίσεις σε Ραδιόφωνο Τηλ.  

75. Πολυάριθμες αναρτήσεις και αρθρογραφία με στόχο την αναβάθμιση του 

δικηγόρου σαν λειτουργού της Δικαιοσύνης.  

76. Τακτικές εμφανίσεις ενώπιον επιτροπών Βουλής των Αντιπροσώπων.  

77. Χειρισμός χιλιάδων email Ευχαριστώ τα Συμβούλια και όλους εσάς.. Αυτά 

τα λίγα και πολλά άλλα.  

 

Το 2021 θα είναι μία δύσκολη χρονιά για τους δικηγόρους για τους εξής λόγους: 

 

(α) Mε τους περιορισμούς που έχουν επιβληθεί με τα διατάγματα του Υπουργού 

Υγείας που εγκρίθηκαν από το Υπουργικό Συμβούλιο, η άσκηση του 

επαγγέλματος έχει σχεδόν καταστραφεί. Οι απώλειες εισοδημάτων θα είναι 

τεράστιες. Δεν αποκλείω την προσφυγή στην δικαιοσύνη εκ μέρους δικηγορικών 

γραφείων και ή δικηγόρων για την διεκδίκηση αποζημιώσεων. Θα τεθεί ασφαλώς 

θέμα κατά πόσον τα μέτρα είναι δυσανάλογα με το προστατευόμενο ατομικό 

δικαίωμα άσκησης της εργασίας, διακίνησης, προσφυγής στη δικαιοσύνη, το 

δικαίωμα του συναθροίζεσθαι, συμβάλλεσθαι ελευθέρως, της αξιοπρεπούς 

διαβίωσης κλπ.  

 

(β) Πέραν όμως των προβλημάτων επιβίωσης που ιδιαίτερα θα αντιμετωπίσουν 

τα μικρά και μεσαία δικηγορικά γραφεία και των δυσχερειών των μεγάλων 

δικηγορικών γραφείων, οι δικηγόροι θα κληθούν το 2021 να αντιμετωπίσουν 

θέματα εκπαίδευσής τους και λειτουργίας της ηλεκτρονικής δικαιοσύνης, των 

νέων θεσμών πολιτικής δικονομίας, προσαρμογής τους στη φιλοσοφία της 

διαμεσολάβησης και στη λειτουργία του νέου θεσμικού πλαισίου, του νέου 

εφετείου, νέου Ανωτάτου Συνταγματικού Δικαστηρίου και νέου Ανωτάτου 

Τριτοβάθμιου Δικαστηρίου. 

 

(γ) Ο Π.Δ.Σ. μέσα από τις Επιτροπές του, προωθεί διαφόρων ειδών εκσυγχρονικά 

νομοθετήματα τα οποία θα κληθούν οι δικηγόροι να εφαρμόσουν.  

(δ) Επιπρόσθετα στην Β Βάση της δικαστηριακής μεταρρύθμισης, που 

αναμένεται να ξεκινήσει το 2021, θα υπάρξει και ριζική μεταρρύθμιση στα 

Επαρχιακά και Ειδικά Δικαστήρια και στον διαχωρισμό των Επαρχιακών 

Δικαστηρίων σε εξειδικευμένα τμήματα.  



 

(ε) Ιδιαίτερα, οι δικηγόροι της Λευκωσίας, αντιμετωπίζουν σοβαρό πρόβλημα 

κτιριακών εγκαταστάσεων και παγκύπρια του απαρχαιωμένου εξοπλισμού των 

Επαρχιακών Δικαστηρίων.  

 

(στ) Επιπρόσθετα, αναμένεται να τροχοδρομηθούν διαδικασίες που αφορούν την 

μεταρρύθμιση του Ταμείου Συντάξεως και του επιπέδου και προϋποθέσεων 

εξετάσεων Νομικού Συμβουλίου και εισδοχής στο δικηγορικό επάγγελμα. 

 

(ζ) Οι δικηγόροι αντιμετωπίζουν επίσης το «κακό όνομα» που δημιουργήθηκε 

λόγω ορισμένων περιπτώσεων πολιτογραφήσεων. Βεβαίως, εδώ θα πρέπει να 

σημειωθεί ότι,  είναι ένας πολύ μικρός αριθμός δικηγορικών γραφείων που 

ασχολήθηκε με το θέμα των πολιτογραφήσεων και δεν μπορεί οι οποιεσδήποτε 

εκτροπές, αν υπήρξαν, να αντανακλούν σε ολόκληρο το δικηγορικό σώμα. Όμως, 

η αναβάθμιση του επαγγέλματος και του καλού ονόματος των δικηγόρων θα 

περάσει μέσα από την εξυγίανση την οποία ο Π.Δ.Σ. προωθεί, ασκώντας τον 

εποπτικό ρόλο του με πιο αποτελεσματικό τρόπο και την πειθαρχική δικαιοδοσία 

του όπου διαπιστώνονται παραπτώματα.  

 

Προσδοκούμε όμως ότι η αναβάθμιση του δικηγορικού σώματος θα επιτευχθεί 

και μέσα από το επιστημονικό έργο το οποίο οι 15 εξειδικευμένες Επιτροπές μας 

προωθούν.  

 

Παράλληλα, προωθείται η ενθάρρυνση δικηγόρων να διεκδικήσουν ανώτερες 

δικαστικές θέσεις. Το Υπουργείο Δικαιοσύνης υποσχέθηκε ότι θα εξετάσει 

ευνοϊκά το αίτημα Π.Δ.Σ. να τροποποιηθεί η νομοθεσία ούτως ώστε η υπηρεσία 

του δικηγόρου μέχρι διορισμού του σε δικαστική θέση να προσμετρά για 

σκοπούς συνταξιοδότησής του.  

 

Έχοντας υπόψη τις αρκετά υψηλές κλίμακες των δικαστών και εφόσον θα 

εξασφαλισθεί και η σύνταξη έμπειρων δικηγόρων, πιστεύω ότι θα αρχίσουν πλέον 

να διορίζονται και δικηγόροι σε ανώτατες και ανώτερες δικαστικές θέσεις.  

 

Μία άλλη πρόκληση την οποία θα κληθούν να αντιμετωπίσουν οι δικηγόροι είναι 

η έξοδος του Ηνωμένου Βασιλείου από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτό σημαίνει 

ότι, επενδυτές πλέον, υπήκοοι του Ηνωμένου Βασιλείου, δεν θα τυγχάνουν όλων 

των ωφελημάτων όπως οι Ευρωπαίοι υπήκοοι κάτι που σημαίνει διαφορετικό 

πλέον σχεδιασμό αντιμετώπισης πελατών από το Ηνωμένο Βασίλειο.  
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Πρόεδρος 

Παγκύπριου Δικηγορικού Συλλόγου 
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